
Vedení  KSČM dalo zelenou hnutí  STAČILO! směrem ke
sněmovním volbám 
Komunistická strana Čech a Moravy bude pokračovat ve spolupráci s levicovými
a vlasteneckými  subjekty,  jejichž  cílem je  zbavit  se  jednou provždy asociální
vlády Petra Fialy a vrátit do PS PČR autentickou levicovou politiku. Komunisté to
uvedli v dnešním stanovisku schváleném ústředním výborem strany.
»Přesně  před  rokem  komunisté  vyslyšeli  volání  občanů,  kteří  měli  plné  zuby
destruktivní  vládní  politiky,  po spojení  opozičních sil  a  představili  koalici,  která pod
názvem  STAČILO!  následně  zabodovala  ve  volbách  do  Evropského  parlamentu  i
zastupitelstev  krajů.  Potvrdilo  se,  že  politika  pro  lidi,  a  ne  pro  korporace,  banky a
boháče,  kterou  KSČM  dlouhodobě  prosazuje,  voličům  citelně  chybí,« konstatovalo
vedení komunistů.
»Z tohoto důvodu se Ústřední výbor KSČM dnes rozhodl podpořit kandidaturu svých
členů  na  kandidátních  listinách  hnutí  STAČILO!  O  programových  prioritách,

spolupracujících subjektech a dalších krocích směrem
k  úspěchu  ve  volbách  do  Poslanecké  sněmovny
budeme  veřejnost  informovat  v  nadcházejících
týdnech,« dodává se ve stanovisku.
Koalice STAČILO! získala ve volbách do Evropského
parlamentu dva mandáty.  Kromě předsedkyně KSČM
Kateřiny  Konečné  je  europoslancem  i  Ondřej  Dostál
nominovaný  za  Spojené  demokraty  –  sdružení
nezávislých  (SD-SN).  V  krajských  volbách  koalice
STAČILO!  uspěla  v  11  krajích  ze  dvanácti  v  nichž
kandidovala.
Kromě  tradičních  levicových  a  středových  subjektů,
které byly součástí značky STAČILO! již v předešlých
volbách, se očekává i jednání se Sociální demokracií
(SOCDEM), jež se po zvolení Jany Maláčové přiklání k
široké koalici v levé části politického spektra. Volby do

Poslanecké sněmovny se uskuteční v září nebo říjnu příštího roku. V těch předešlých v
roce 2021 zůstala KSČM, kandidující  samostatně,  3,6  procenta hlasů a poprvé od
Listopadu 1989 zůstala mimo poslanecké lavice.                            (pk)

Fiala slibuje německé platy,  stará dobrá ODS a EU hájí
dvojí metr!

»Nejúspěšnější« vláda v historii,  za které občané
chudnou

Minulý  týden  nám  zas  přinesl  mnoho  událostí,  které  si
zaslouží  komentář.  Rovnou se na ně bez dlouhého úvodu
vrhněme                              .                                                    Na
začátku  listopadu  se  k  soudu  konečně  dostala  první  část
takzvané  bytové  kauzy  v Brně.  Prvotní  svědectví  nevěstí  pro
primátorku Vaňkovou – a s ní i celou ODS – nic dobrého. Kauza
sahá zpět  do let  2013 a 2014,  kdy se s pomocí  politiků ODS

dostali  k  bytům  i  rodinní  příslušníci  současné  primátorky  a  tehdejší  zastupitelky
městské části Brno-střed, Markéty Vaňkové.  Při prvním líčení vypovídal Pavel Hubálek
– jediný z obžalovaných, který neodmítá svou vinu a rozhodl se spolupracovat s policí.
Zopakoval to, co již několik let tvrdí policistům – tedy že byl součástí organizované
skupiny složené z politiků ODS, podnikatelů a úředníků, kteří podle něho dlouhodobě
manipulovali  s  majetkem  města  Brna.  Vypověděl  také,  že  úplatky  často  předával
Romanu  Kotěrovi,  tehdejšímu  místostarostovi  městské  části  Brno-střed,  a  mj.  též
Markétě Vaňkové, kteří je poté dál předávali dalším členům skupiny. »Viděli jsme, že to
funguje,  že  se dá na tom vydělat  hodně peněz.  Od té doby  tedy začalo fungovat
přidělování bytů…« doplnil Hubálek.  Pro Pavla Blažka či pro Markétu Vaňkovou pak
Hubálek podle zjištění Seznam zpráv mimo jiné nakupoval pozemky za hotové v obci
Rojetín, kde byl tehdy starostou. Některé pozemky pak Hubálek s Blažkem vlastnili
společně. Markéta Vaňková si na parcele nedávno dostavěla novou vilu, kde žije.    To,
že  v  době  manipulací  v  městských  prostorech  určených  k privatizaci  měli  bydlet  i
Vaňková s manželem, potvrdila i další svědkyně – bývalá přítelkyně švagra Vaňkové,
na kterou byl nájem za jeden z bytů napsán. »Jeden z těch bytů byl určen pro Markétu
Vaňkovou a jejího manžela.  Bylo mi řečeno,  že  si  máme byty napsat  na sebe,  že
Vaňková tam figurovat nemůže,« vypověděla žena. Hubálek v soudní výpovědi řekl, že
za to, že se Vaňková bytů vzdala, jí vyplatil 1,2 milionu.               Proti Vaňkové tak zde
stojí  hned dvě výpovědi  svědků, dle kterých přímo přijímala úplatky a také se díky
manipulacím sama obohacovala na majetku. No jo, on ten bílý prášek přece jen něco
stojí  a jedna z tváří  »nové ODS« Vaňková tak ukazuje, že nic takového, jako nová
ODS, distancující se od kmotrů, zkrátka neexistuje. Je to stále ta jedna stará ODS,
prosazující na vládní úrovní asociální politiku, zatím co její kmotrovská struktura je do
morku kostí prolezlá korupcí ve všech patrech politiky.       ODS« Vaňková tak ukazuje,
že nic takového, jako nová ODS, distancující se od kmotrů, zkrátka neexistuje. Je to
stále ta jedna stará ODS, prosazující na vládní úrovní asociální politiku, zatím co její
kmotrovská  struktura  je  do  morku kostí  prolezlá  korupcí  ve  všech  patrech politiky.
Potopa  po  Fialově  kabinetu                             .
A co dalšího zbyde po vládě ODS kromě kšeftů a majetku pro kamarády? Společnost
PAQ Research přišla s novými daty, která ukazují, jakým bezprecedentním způsobem
se  propadla  životní  úroveň  Čechů  za  dobu  vládnutí  Fialova  kabinetu.  Za  bydlení
dáváme průměrně o 50 % více než v roce 2021, což jde ruku v ruce s nárůstem podílu
lidí, kteří hlásí příznaky deprese či úzkosti. Těch je v populaci nyní 17 %, což odpovídá

období  vrcholu  pandemie  covidu.  Před  ní  přitom  problémy  s duševním  zdravím
registrovala desetina populace.                                                  .
Experti přitom upozorňují, že ekonomicky slabší domácnosti inflační vlna z let 2022 a
2023 teprve dohání. A tak roste počet lidí, kteří nejsou schopní splácet půjčky, což ve
výsledku povede k dalšímu růstu počtu lidí s úzkostmi.     »Počet lidí, kteří opakovaně
nesplácejí půjčky, se v posledním roce zvýšil o téměř polovinu na 16 procent, když o
rok dříve činil 11 procent. Přitom před pandemií covidu nepřekračoval pětiprocentní
hranici,« uvedla společnost Fincollect, která spravuje pohledávky finančních institucí.
»Zpočátku měli někteří ještě finanční rezervy, které teprve teď vyčerpali. Týká se to
zejména  seniorů,  samoživitelů  dětí,  zaměstnaných  lidí  s  nízkými  mzdami,
nezaměstnaných, a obecně osob s nízkými příjmy, ale do značné míry i většiny rodin
s  dětmi,« řekl  Novinkám  předseda  české  pobočky Evropské  sítě  proti  chudobě  a
sociálnímu vyloučení Karel Schwarz.  Připomněl, že hlavně ceny elektřiny a vody jsou
vyšší než před rokem a spolu s tím zdražují třeba i nájmy. »Ceny energií a dalších
komodit  se  nevrátily  na  úroveň  na počátku  roku 2022,« podotkl  Schwarz. »Pokud
někteří  dodavatelé,  spíše  plynu,  nyní  zlevňují,  projeví  se  to  až  ve  vyúčtováních
přibližně za rok. Ceny některých základních životních nákladů však stále významně
stoupají,« konstatoval.   Podle  studie  Plaformy  pro  sociální  bydlení  a  Ostravské
univerzity se od roku 2020 do loňska zvýšil počet lidí v domácnostech, kteří nejsou
schopni zaplatit energie, o více než 75 procent na 1,35 milionu osob v 690 tisících
domácností.  Schwarz  uvedl,  že  k  dnešnímu  datu  se  podle  odhadů  počet  lidí  v
takzvané energetické chudobě – kteří si nemohou dovolit dostatečně topit, dluží na
energiích či za ně utratí více než dvě pětiny svého čistého příjmu – již zdvojnásobil.
Aktuálně je jich tedy už přes 1,5 milionu. Konec zdražování a stresu pro lidi i firmy,
který v únoru letošního roku slavně ohlašoval premiér Fiala, je tak další pohádkou,
nebo, chcete-li, snůškou lží z úst premiéra té nejhorší vlády polistopadové historie.
I přesto se Petr Fiala nezdráhá v rámci předvolební kampaně vypouštět z úst věty,
které v kontextu zmíněného nelze definovat jinak než jako prachsprostou drzost. V
jeho, a asi pouze v jeho očích, je současná vláda jednou z nejúspěšnějších v české
historii a Češi se dle něj do pár let dočkají mezd srovnatelných s těmi v Rakousku či
Německu, ovšem pod jednou podmínkou – musí prý znovu volit strany vládní koalice.
Podle žebříčku OECD, který uvádí data z roku 2022, činila průměrná čistá mzda v
České republice 32 424 korun měsíčně. Naši sousedé přitom v daném roce brali více
než dvojnásobek – Němci 67 257 korun měsíčně, Rakušané dokonce 69 314 korun
čistého. Zajímalo by mě, jak toho chce Petr Fiala docílit, když za dobu jeho vládnutí
reálná  mzda  obyvatel  rekordně  klesla.  Naštěstí  i  průzkumy ukazují,  že  Fialovým
pohádkám  již  lidé  nevěří  a  stále  více  občanů  je  připraveno  říci  vládě  příští  rok
jednoznačné a důrazné STAČILO!

Ještě  větší  sebeizolace  EU                    .
Pojďme ale do Evropského parlamentu.  Minulý týden jsme hlasovali  o usnesení  o
opatřeních EU vůči ruské stínové flotile. Jde o plavidla, které pod vlajkou jiných států
převáží  sankcionované  zboží  z Ruska  do  Evropské  unie,  čímž  jsou  sankce
obcházeny. Evropský parlament i po více jak dvou letech, kdy může pozorovat, že
sankce dopadají více na evropské občany, než na ruskou vládu a armádu, na což
jsme ostatně upozorňovali už před jejich zavedením, je však nadále odhodlán v této
nefungující politice stále přísnějších sankcí zjevně pokračovat.   Přijaté usnesení tak
volá  po  lepším  vymáhání  a  rozšíření  sankcí  a  zároveň  též  po  přehodnocení
spolupráce se zeměmi, pod jejichž vlajkami se ruské zboží po lodích do EU dostává.
Pokud by ostatní orgány EU Evropský parlament poslechly,  vedlo by to tak k další
sebeizolaci Evropy od okolního světa, a to vše v době, kdy někteří evropští politici
mluví o samostatné geopolitice EU. Co by to bylo za geopolitiku, když se od každého
potenciálního partnera sami odstřihneme jen proto, že dovoluje, aby lodě pod jeho
vlajkou  převážely  ruský  materiál?  Stejně  tak  EP  tlačí  kandidátské  a  potenciálně
kandidátské  státy  na  členství  v  EU,  jako  je  Srbsko,  Černá  Hora,  Turecko  či
Moldavsko, aby přijaly unijní sankční politiku vůči Rusku ještě před vstupem do EU.
Zároveň usnesení obsahuje požadavek na úplný zákaz dovozu fosilních paliv z Ruska
a  ruských  produktů  jaderného  průmyslu.  Není  asi  překvapením,  že  toto  další,
nesmyslné  usnesení  Evropským  parlamentem  prošlo,  ale  protože  závěrečné
hlasování  nebylo veřejné,  nemohu vám říct  kdo jak  hlasovat,  s jistotou vám můžu
pouze říct, že já i Ondra Dostál jsme hlasovali proti.   Co však veřejné je, je odmítnutí
tří pozměňovacích návrhů, které byly pro změnu rozumné. Pro diplomatické jednání
s cílem dosáhnout příměří, jsem hlasovala pouze já, Ondra Dostál a Filip Turek. Ivan
David, zástupci hnutí ANO a velice překvapivě i jinak velký Rusobijec Ondřej Kolář se
zdrželi,  zbytek  českých  europoslanců  hlasoval  proti.  Pro  označení  sankcí  za
neefektivní a odsouzení dopadů 14. balíčku EU sankcí na evropské domácnosti jsem
hlasovala já, Ondra, Ivan David, a Filip Turek. Poslanci hnutí ANO se zdrželi, což je
většinou maximum, co si  ve vztahu ke kritice  stávajících  destruktivních politik  EU
dovolí,  a  zbytek  českých  europoslanců  hlasoval  proti.    Konečně  pro  odsouzení
dvojího  metru,  kdy Rusko je  sankcionováno,  zatímco Izraeli,  konečně stejně  jako
Spojeným státům, je povoleno cokoliv a nikdy žádným sankcím nečelí, a to se můžou
klidně dopouštět genocidy, jsme hlasovali už pouze já, Ondra Dostál a Ivan David.
Všichni ostatní poslanci se domnívají,  že dvojí  metr je v pořádku a státy,  které se
v Bruselu a Washingtonu nelíbí, mají být sankcionovány, i když našim oblíbencům ty
samé,  či  ještě  horší  zločiny  dovolujeme.  Jak  jsem  již  zmínila,  text  těchto  tří
pozměňovacích  návrhů  je  rozumný,  a  proto  je  krajně  nerozumný  a  válkychtivý
parlament opět odmítnul.  

KSČM:  Ne  ožebračování  seniorů,  ano  důsledné
prorodinné politice!
Poslanecká sněmovna PČR dnes schválila  tzv. důchodovou reformu.  Tato reforma
výrazným  způsobem  poznamená  životy všech občanů ČR.  Bude  znamenat  nejen
zvýšení  věku pro  odchod do důchodu,  ale  i snížení  důchodů.  Uvedla  to  ve  svém
stanovisku Komunistická strane Čech a Moravy
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»Návrh  zákona  kašle  i na  zaměstnance  pracující
v náročném prostředí, kdy bylo vyjmuto více než 100 000
lidí,  kteří  původně  měli  mít  na  předčasný  důchod
nárok,« kritizují  komunisté. »Po  okradení  důchodců
v přímém přenosu,  kdy nebyly valorizovány jejich penze,
se  jedná  o další  zářez asociální  Fialovy vlády do životů

občanů ČR. Vláda osekává poslední výhody zaměstnanců, liberalizuje zákoník práce
v neprospěch  pracujících  a ožebračuje  současné,  ale  i budoucí  důchodce.  Přitom
recept  na  naplnění  státního  rozpočtu  je  jednoduchý!  KSČM  požaduje  zdanění
nadnárodního  kapitálu,  bankovních  či internetových  firem,  zavedení  progresivního
zdanění, zabránění daňovým únikům do zahraničí a zastavení zbrojení a zbytečných
nákupů vojenské techniky vč. vyzbrojování Ukrajiny. Důležitá je rovněž propopulační
a prorodinná  politika,  na  kterou  tato  vláda  zcela  rezignovala  navzdory  lidoveckým
proklamacím,« uvádí se dále ve stanovisku.
 KSČM požaduje »zrušení tzv. důchodové reformy a vypracování skutečné důchodové
reformy, která nebude založena na prodlužování věku odchodu do důchodu, snižování
penzí či na jakémsi třetím důchodovém pilíři«. Zásadní řešení pro nejbližší období je
podle strany předsedkyně Katřiny Konečné mimo jiné v převodu části nepřímých daní
do penzijního systému ve výši  minimálně 1 % HDP. »Vedle řešení demografického
problému je nutno dlouhodobě řešit také zvyšování mezd v rámci růstu produktivity,
čímž poroste  vyměřovací  základ  pro  pojistné  odvody,« zakončuje  se  ve  stanovisku
KSČM.                                                    iportal

Vyjádření  k důchodové  reformě  po  schválení
Poslaneckou sněmovnou
Přes nesouhlas většiny odborových svazů i řady politických stran a hnutí vládní koalice
ODS, STAN, TOP 09 KDU-ČSL za dlouhodobého aktivního angažmá Pirátů prosadily
schválení své tzv.  „důchodové reformy“  v Poslanecké sněmovně Parlamentu České
republiky. 
Odborové  sdružení  Čech,  Moravy,  Slezska  opakovaně  upozorňovalo  na
skutečnost,  že  nejde  o  žádnou  důchodovou  reformu  s cílem  dlouhodobě
zabezpečit důstojný důchod pro pracující v České republice. Upozorňovaly jsme
na skutečnost,  že pravicový návrh tzv. „důchodové reformy“ se jednostranně
opírá  o  stanoviska  institucí  a  ekonomů  nakloněných  vládním  pravicovým
stranám,  je  v intencích  využít  důchodový  systém  k řešení  schodků  státního
rozpočtu a budoucím důchodcům zakládá absurditu budoucnosti, tj. povinnost
vynakládat  do důchodového systému větší  prostředky za menší  důchody! Na
rozdíl od stanoviska OECD, které obdobně jako ve vyspělých evropských zemích
doporučuje zapojit do českého penzijního systému daňové výnosy, nedává navíc
ani korunu!  
Kroky, kterými jsou zvyšování odchodu do starobního důchodu až do dosažení 67 let
věku, výrazné omezení možnosti odejít do předčasného starobního důchodu, výrazné
omezení náročných profesí pouze na čtvrtou rizikovou kategorii profesi, výrazně nižší
budoucí starobní penze oproti současným, jsou výrazně asociální,  protilidové kroky.
Dopadnou tvrdě  na současné zaměstnance  a  zhorší  jejich  sociální  postavení
v době  čerpání  starobních  důchodů. Nesouhlasíme  ani  s redukcí  „výchovného“,
které bylo nejprve hlasně propagováno a nyní má být opět omezeno.   
Tyto  tvrdé  restriktivní  kroky  nevyváží  několik  tzv.  „benefitů“  v podobě  možného
dobrovolného stejného vyměřovacího základu u manželů či registrovaných partnerů,
zvýšení  důchodů  pečujícím  o  osobu  blízkou,  prodloužení  nároku  na  vdovský  a
vdovecký  důchod  nebo  zvýšení  důchodu  tzv.  doktorandům,  ale  zdaleka  neřeší
zabezpečení důstojného důchodu pro všechny. 
Růst minimální penze na úrovni 20% průměrné mzdy nebude zdaleka postačovat na
důstojné  pokrytí  základních  životních  potřeb  seniorské  populace.  Činí-li  průměrná
mzda  v 2Q  2024  45.845,-  Kč,  tak  minimální  důchod  by  činil  9.169  Kč,-  hranice
příjmové chudoby od roku 2019 činí 13.350,- Kč. OS ČMS nepovažuje takto vysoký
minimální důchod za důstojný!  
Odborové sdružení Čech, Moravy, Slezska zásadně odmítá vládní důchodovou
reformu  schválenou  Poslaneckou  sněmovnou  jako  protilidovou  a  asociální,
protože trvale nastaví výrazně zhoršené podmínky ro čerpání starobních penzí
současných zaměstnanců a ostatních pracujících.   
Odborové sdružení Čech, Moravy, Slezska    V Praze 11. 11. 2024

Z výroční členské schůze městské organizace Stochov
Vážení  hosté,  soudružky  a  souduzi:  Scházíme  se  opět  po  dvou  letech,  abychom
zhodnotili  její  činnost,  výsledky  červnových  voleb  do  Evropského  parlamentu,
zářijových krajských voleb a připravili se na další důležité akce v příštím roce, kdy se
budou konat ty nejdůležitější sněmovní volby. V současné době máme 22 členů, výbor
pracuje v pětičlenném složení. Máme pět stranických skupin a přes jejich vedoucí pak
přenášíme informace těm členům, jimž zdravotní stav neumožňuje účast na členských
schůzích. Ti také od nich vybírají členské příspěvky a některým pak předávají tištěné
noviny Svobodu. Výbor se scházel nepravidelně, celkem  třikrát a členské schůze se
konaly také pouze třikrát.  S. Mácha se pravidelně zúčastňoval jako člen, pléna OV
KSČM v Kladně a přenášel informace k výboru. Informace z jednání zastupitelstva pak
na schůzích podával s. Ondrášek, který byl do komunálních voleb v roce 2022 také
předsedou kontolního výboru a nyní je jeho členem. Nyní máme v zastupitelstva města
od komunálních  voleb  člena  organizace s.  Holana,  který je  předsedou  kontrolního
výboru a bezpartijní členy Vl. Videmana,  člen komise pro životní prostředí a O. Břízu.
Ve finančím výboru je s. Hladík, v sociálně zdravotní komisi paní Mejstříková, v komisi
pro seniory a mládež paní Friemanová, v komisi pro prevenci kriminality ing. Mesjtřík a
ve sportovní  a kulturní komisi ing. Holanová. Na členské schůze pravidelně zveme
zástupce vyšších stranických orgánů, z okresu předsedkyni s. Vlčkovou a s. Nyše.
Pravidelně navštěvujeme při významných životních jubileí naše členy a předáváme jim
malé dárky a přání. 7. března jsme oslavili v předsálí Domu Kultury MDŽ. Povedlo se
nám  finančně  zajistit  pronájem  sálu,  hudbu,  občerstvení  a  s.  Hess  zakoupil  rudé
karafiáty, které jsme předali všem přítomným ženám a nepřítomným pak u nich doma.
V  diskuzi  se  k  této  oslavě  můžete  vyjádřit,  21.  ledna  jsme se  v  počtu  čtyř  členů
zúčastnili vzpomínkové akce na OV KSČM Rakovník při odhalení pamětní desky s.
Ransorfa k jeho nedožitým 70. narozeniním, za přítomnosti předsedkyně ÚV KSČMa
nynější  europoslankyně  s.  Kateřiny  Konečné.  Jako  každý  rok  jsme  se  zúčastnili
prvomájové oslavy  pořádané  OV  KSČM  na  Sítné   a   také  v  květnu  jsme si

připomněli  ukončení   2.  světové  války  položením   květin  u  památnéku  ve
Smetanových  sadech.  K  důležitým  faktorům  patří  informovanost  členů  a
sympatizaujících  občanů,  zde  využíváme  týdeníku  SVOBODA,   který  distribuje  z
okresu  s.  Mácha  v  počtu  10  ks  a  skříňky pro  politické  strany  u  parkoviště  před
vietnamskou prodejnou u Mírového náměstí. O tu se vzorně stará s. Hess a patří mu
za  to  poděkování.  Někteří  členové si  kupují  týdeník  Naše pravda a další  sledují
vebové  stránky  www.KSČM.cz.  Podle  mého  názoru  je  nejlepší  sledovat  na
Facebooku příspěvky předsedkyně naší strany a europoslankyně s. Konečné. Ta má
nejlepší informace nejen z EU a má velkou sledovanost i mezi občany. Všichni víme,
jak  je  v  současnosti  těžké  dostat  se  do  celorepublikových  medii,  např.  televize,
zvláště po prohraných parlamentních volbách v roce 2021.
Před každými volbami jsme zajistili  obsazení   sedmi okrskových volebních komisí
našimi zástupci. V letošním roce proběhly volby do EP, kde se s. Konečné povedlo
sestavit  koalici  Stačilo   a  získat  dva  mandáty.  V  krajských  volbách  jsme  také
kandidovali jako koalice  Stačilo a získali jsme tři mandáty. Osobně to považuji za
velký úspěch, zvlášť v době, kdy je problém dostat občany k volebním urnám. 
Od  XI.  Sjezdu  strany  se  vyměnilo  vedení  strany  a  předsedkyní  byla  zvolena  s.
Kateřina Konečná, se blýská ne lepší časy. Ta má velice pěkné příspěvky k aktuálním
událostem na svém facebookovém profilu.
Jako by nestačila pandamie koronaviru, tak se navíc hospodářství potýká s krizí a
inflací  a tím narůstajících cen,  hlavně energií  a  potravin.  Máme po schválení  tzv.
Konsolidačního  balíčku  vládnoucí  pětikoalice,  dnes  už  jenom  čtyřkoalice,  které
znamenalo plošné zvýšení daní a cen za energie. První, kdo to jak se říká odnesli,
byli  důchodci,  kterým  se  snížila  valorizace  důchodů  o  cca  1  000  Kč  měsíčně.
Samozřejmě, že tento balíček má nejvíce vliv na sociálně slabé občany a jejich rodiny.
Jak se ale říká, vše špatné je pro něco dobré. A tak se můžeme domnívat, že tito
zklamaní  občané  zase  půjdou  volit  naší  stranu,  která  se  vždy  zastávala  těchto
sociálně  slabých.  Jestli  půjdeme  do  parlamentních  voleb  samostatně  nebo  jako
Stačilo do evropských a krajských voleb, to uvidíme příští rok. 
Na závěr  bych chtěl poděkovat všem členům a zastupitelům za odvedenou práci dle
svého zdravotního stavu, sympatizujícím za podporu ve volbách a v naší činnosti a
také  Vám všem  popřát pevné zdraví, mnoho štěstí a pohody do konce roku! Čest
Vaší práci!                                             Předseda ZO KSČM Stochov Karel Ondrášek

SETKÁNÍ  3
Jen takové dvě minutky od našeho bytu bydlel na Uralském náměstí
spolužák Vladimír - Vláďa  Kočandrle. Chodil jsem k nim občas na
návštěvu.. Jeho táta, ač vědec, rád s námi mastil ve třech mariáš.
Neodpustil mu při něm žádnou chybu, na syna měl přísné nároky,
což vyvažovala jeho  velmi milá maminka.  Vláďovi  ale  nedělalo
žádné potíže být jedničkářem, na rozdíl od většiny z naší spotovní
party byl  cílevědomý,  už ve škole věděl,  že chce být  lékařem. V
oktávě,  kdy  jsme  probírali  lidské  tělo,  hravě  putoval  po  něm
kaudálně, kraniálně, dorsálně či ventrálně. (Což dělalo ve filmu o
básnicích  potíže   medikům   prvého  ročníku.)  Ještě  za  studií  se

seznámil se Zdenou Moutelíkovou, hráčkou mistrovského Orbisu a reprezentantce v
basketbalu, svou pozdější manželkou. Orbisu dělal na zájezdech lékařský doprovod.
Být sportovním lékařem ale nechtěl, své místo viděl v chirurgii. Hned na svém prvém
postu v Jablonci nad Nisou měl příležitostí k samostatné práci víc než dost. Místo
plánovaných  tří  sekundářů   shodou  okolostí  zůstal  jediným.  Hrou  osudu  se  stal
mediálně známou osobou – na návštěvě Zoo v Liberci byl lvem poraněn jeden velmi
známý  zahraniční  herec.  Vláďa  měl  zrovna  službu,  chirurgický  zákrok  zvládl  na
jedničku. Byl z toho tehdy velký novinový příběh. 
I  u  nás  se začalo  uvažoval  o  transplantacích.  Byl  vyhlášen konkurs  na  vznikající
experimentální chirurgii. Přihlásil se, byl přijat. Také vstoupil v roce 1962 do KSČ. Byl
vyslán na stáž do USA – na věhlasnou kliniku v Chicagu. Stáž byla úspěšná, měl řadu
příležitostí podílet se na transplataci orgánů, chtěli, aby zůstal. Jeho cílem ale bylo,
aby se  totéž  mohlo  provádět  doma,  v  republice.  Vznikl  IKEM – Institut  klinické  a
experimentální chirurgie. Od samého začátku byl Kočandrle jeho součástí, od roku
1983 jeho ředitelem. Z této pozice zajistil v roce 1984 organizačně první transplantaci
srdce u nás i v celém východním  bloku. Asistoval při ní profesoru Pavlu Firtovi.  Pan
Divina žil plnohodnotně 16 let, další s transpalantovaným srdcem, pan Sekava  asi 30
let. Vláďovou specializací pak byla transplantace ledvin, kterou u nás provedl jako
první. Další etapou byla kombinovaná operace - třeba ledvin a slinivky břišní, při níž si
chirurgové vyměnili místo operatéra a asistenta podle svých specializací. 
V roce 1986 se stal kandidátem ÚV KSČ. Politická kariéra  byla dle jeho slov jediná
možná cesta,  jak  zajistit  zázemí i  finanční  prostředky pro tak  náročnou a  složitou
činnost. Pak přišel rok 1990. Jedním z prvních opatření ministra zdravotnictví Bojara
byl  okamžitý  vyhazov  ředitele  Ikemu Kočandrleho bez  udání  důvodů.  V USA  se
nikterak  nebáli  zlého  komunisty,  dostal  okamžitě  nabídku.  Tři  roky  tak  úspěšně
pracoval na programu kombinovaných operací ve Washingtonu, ve vojenské ústřední
nemocnici  Walter Reed Army Medical Center.  Byl oceněn vysokým vyznamenáním,
nabídnuto mu bylo místo i občanství, ale vrátil se,  doufal, že ještě bude mít příležitost
pracovat  doma.  Marně.   Proto  si  pak  užíval  života  jako  spokojený  důchodce  ve
volném pracovním úvazku se zahraničním lékařským časopisem. Ve čtvrtek končil,
odjížděl na svou chatu u Sušice, odkud se vracel v pondělí.
Vláďa  byl  pravideným  účastníkem  schůzek  naší  třídy  –  od  roku  2001  jsme  je
organizovali každoročně.  Vídal jsem se s ním i mimo, dali jsme si občas společně
oběd, popovídali o životě. I když jsme prožili každý svůj život jinak, zůstali jsme i ve
stáří těmi kamarády z klukovských let. Bohužel, zemřel trochu předčasně v roce 2017
ve věku 84 let.
V prvé lavici vpravo seděli  vždy Honza Sýkora a Luděk Frýbort. Žádní šprti, za tři
stačilo, čtyřka nebyl problém. Frýbort věnoval čas mimo školu toulkám po vlastech
českých, učaroval mu zejména Český ráj. Sýkora miloval veškerý drobný hmyz, čím
menší, tím lepší. Špinavá louže – to byl zdroj poznání, dokonce radosti. V přírodopise
byl ovšem bezkonkurenční jednička. Tak vyhraněný zájem mu vydržel celý život, o
kterém ale vůbec nic nevím. Když  Vladimír Kočandrle pobýval v devadesátých letech
v USA, při jakési oficiální akci v Pittsburghu mu byl představen krajan, hlavní hygienik
města – náš Honza Sýkora. Přijel pak  na sraz třídy po padesáti letech v roce 2001.
Doprovod mu dělala manžeka, po slabé mozkové mrtvici měl potíže s chůzí i mluvou.
Bohužel, brzy poté se atak opakoval a už to neustál. Příště dopovím o osudech Luďka
Frýborta.                                                                                              Pavel Hruban
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